
Intussen was in de Gemeenteraad een commissie-Van Weel
benoemd die het geheel oneens was met de zienswijze van het
college van B. en W. Zij was van mening dat een veel te hoge prijs
voor het gas werd gevraagd. Ook werden argumenten van geheel
andere aard aangevoerd. De commissie betoogde dat de vergunning
oorspronkelijk bij K.B. was verleend aan Sir William Congreve c.s.,
en niet aan de I.C.G.A., terwijl van een rechtsopvolging niets bleek.
Bovendien, B. en W. hadden in 1825 wel vergunning verleend, maar
ook onder de toenmaals bestaande wetgeving ten onrechte. De
Gemeenteraad had dit moeten doen. De commissie vervolgde, dat
uit de stukken overigens bleek dat het K.B. stond op naam van
L. Roelandt & Co te Gent'), maar ook hier bleek niets van een over-
gaan in handen van de I.C.G.A. Tenslotte betwistte zij de Koning
het recht om bij K.B. over Rotterdamse gemeentegrond te beschik-
ken, met name wat betreft het leggen van buizen. Het resultaat was
dat de Gemeenteraad op 24 november 1881 de concessieverlenging
met 30 jaar afwees. In een nader rapport d.d. 28 november 1881
stelde de commissie voor om te besluiten tot:
a. het intrekken van alle concessies tot het leggen of hebben van

buizen etc. in gemeentegrond met ingang van 1 januari 1885;
b. het intrekken van de overeenkomst tot verlichting van de

openbare wegen en gebouwen;
c. de aankoop van de gasfabriek van de N.R.G. om de exploitatie

ervan als gemeente-gasfabriek voort te zetten.
Er werd nu een uit vijf leden bestaande commissie van technici en

industriëlen gevormd om het rapport van de commissie-Van Weel te
bestuderen. Eén van de leden van deze nieuwe commissie was F.
Philips, industrieel te Zaltbommel, vroeger eigenaar der gasfabriek
aldaar.

Op 23 september 1882 rapporteerde deze commissie aan B. en
W.:
a. dat het wenselijk was de concessies in te trekken en dat één

fabriek op de rechter Maasoever voldoende was;
b. dat de meerderheid van de commissie meende dat een nieuwe

concessie van bijv. 20 jaar onder bepaalde voorwaarden kon
worden gegeven, maar dat een minderheid meende dat gemeen-
telijke exploitatie noodzakelijk was.
De gehele commissie was verder van mening dat de vooruitgang

van het electrisch licht geen belemmering hoefde te zijn om een
nieuwe gemeentelijke gasfabriek te stichten indien dat nodig mocht
zijn.
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